
Kære medlem af Social- og Indenrigsudvalget 

Dette er et input til udvalgets kommende drøftelser af lovforslaget om Barnets lov, som skulle 

være på trapperne. Jeg håber, at det kan blive videresendt til udvalget inden det næste møde d. 4. 

juni. 

Den nuværende lov og praksis har ført til et voldsomt stigende antal underretninger. I 2015 var 

tallet 97.000, hvoraf 30 % var grundløse. I 2018 var tallet 127.182 underretninger og formentlig 

flere i 2019. En grundløs underretning fører ikke til et bedre liv for noget barn, men skader 

tværtimod mange børn og deres familier.  

Det har jeg skrevet en kronik om, som jeg vedhæfter. Den kom I Politiken d. 22. maj. Siden har jeg 

fået utallige henvendelser fra personer, der har disse problemer inde på livet. Der er tusindvis af 

familier, der trækkes igennem krænkende processer i kommunerne, som børnene lider under. 

Dette er blevet til systemovergreb på børn. 

Jeg håber, at I vil læse kronikken og medvirke til grundlæggende ændringer af lov og praksis. 

Med venlig hilsen 

Gitte Haslebo, Cand. Psych. Og forfatter 
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